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MĚSTO LETOHRAD
Václavské náměstí 10, 561 51 Letohrad
IČO: 00279129, DIČ: CZ 00279129, tel.: 465 676 420

Počet listů dokumentu: 6
Počet příloh/počet listů příloh: 12
Číslo zápisu: 2/2023

Zápis z jednání Osadního výboru Kunčice konaného dne 4.5.2023

Místo konání: Pohostinství Kampelička, Kunčice

Přítomni: dle přiložené prezenční listiny

Program:
- Revize stavu již projednaných témat
- Nová témata k projednání
- Diskuse

Interní rozhodnutí

∂ Členové OV odsouhlasili, že zápisy z Osadního výboru budou uveřejňovány na stránkách města:
www.letohrad.eu
Cesta: Město a úřad/Město/Výbory a komise/Osadní výbor Kunčice

Revize stavu již projednaných témat

∂ Vyřešené nebo ukončené – bude vymazáno

2019-11-11_03
OV žádá MěÚ o zatrubnění výtoku dešťové kanalizace pod čp. paní Kovářové směrem k řece, který zde
způsobuje masivní erozi a hrozí sesuv půdy.

- Po nezdarech s řešením problému přes projekční kanceláře je navrženo, aby odtok dešťové vody
provedly Technické služby.

- Technické služby, na rozdíl od projekčních kanceláří, problém vyřešily, práci zdárně provedly a za
to jim patří veliké dík a pochvala!

2020-07-29_02
OV žádá MěÚ o opravu cesty od traktorky směrem k Ráji podél farmy Kubíček (nejprve asfaltové, přecházející
v polní/červenou turistickou) vč. vybrání příkopů, umístění srážek pro dešťovou vodu a renovaci vyplaveného
povrchu, aby při silnějších srážkách nedocházelo ke splavování hmoty do zatáčky nově opravené krajské
silnice pod traktorkou (zainteresování vlastníků/obhospodařovatelů přilehlých zemědělských pozemků na
trvalém efektu žádoucí).

- Hotovo
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2022-08-15_03
OV žádá o zajištění pravidelného vybírání plných záchytných košů ve vpustích dešťové vody podél komunikací
(krajských).

- Ing. Mlynář žádá Osadní výbor o konkrétní popis místa a následně tuto žádost doručí správci
komunikace. Dle Osadního výboru toto ale není řešení. Správce komunikace by měl provádět údržbu
pravidelně, aby k tomuto vůbec nedocházelo. Jde především o krajské silnice. Navrhujeme, aby byla
s SÚS sjednána dohod o pravidelné údržbě a čištění.

- Při jednání OV pan Chalupník přislíbil, že pověří Ing. Mlynáře, aby se SÚS projednal pravidelné
čištění. Ze zápisu OV bude tento bod následně vymazán. V případě, že budou s tímto v budoucnu
opět problémy, OV se k tomuto bodu vrátí.

∂ Dlouhodobé projekty – pokud nenastane změna, nebude zatím řešeno

2019-11-11_02
OV žádá MěÚ o zajištění bezpečnosti provozu na kunčické „pouťové“ spojce, zejména v úseku naproti čp. 13
Hubálkových, kde po vykácení porostu na svahu k řece hrozí (zejména při hustém provozu) zřícení se s vozem
do řeky.

- Od traktory k lávce je plánovaný nový asfalt a vodovod. Realizace se předpokládá až v roce 2024.
Do té doby budou svah udržovat Technické služby.

- Edit 04.05.2023: Rekonstrukce vodovodu by měla začít již v letošním roce a následně za tím bude
probíhat oprava komunikace.

2019-11-11_05
OV vyzývá MěÚ, aby pokračovalo v rekonstrukci propadajícího se kanalizačního vedení pod obecní
komunikaci, která se stáčí kolem čp. 97 pana Jiřího Moravce na Horním konci při výjezdu na Verměřovice.

- I přes vyjádření pracovníků MěÚ, že je vše opraveno, tato propadlá kanalizace opravena není. Pan
Tomáš Stejskal se nabídl, že s panem místostarostou Chalupníkem tuto část projde a zhodnotí
situaci.

- Edit 04.05.2023: Po osobní kontrole místa p. Chalupníkem a p. Stejskalem bylo zjištěno, že
v současné době není možné provést radikální opravu. Byl by to veliký zásah, který je potřeba řešit
například s opravou vozovky. Částečným řešením však je provedení vyčištění potrubí. Proto OV žádá
město Letohrad o zajištění tohoto vyčištění společností Vodovody a kanalizace.

2019-11-11_07
OV žádá MěÚ o podrobnější informace ke způsobu a načasování dokončení kanalizace na Horním konci, resp.
o nástin konceptu, jak bude zajištěno, aby bylo obyvatelům jasně řečeno, jak se mají zařídit (i v soukromých
plánech úprav svých nemovitostí).

- Z technických důvodů není možné na Horním konci vybudovat kanalizaci, tedy dál s ní pokračovat.
Město Letohrad by ale mělo jasně stanovit pravidla a možnosti, jak v této lokalitě dál řešit odtok
splaškové a dešťové vody.

- Edit 04.05.2023: Dle informace od p. Hatky je technicky možné s kanalizací pokračovat. V první
etapě nebyla kanalizace dokončena z důvodu nemožnosti uplatnění státní dotace. V současné době
je vypsán nový dotační titul, na který by se tato kanalizace mohla vztahovat. Je však potřeba finanční
spoluúčast města. Protože informace z města k tomuto problému nejsou jednoznačné, žádá OV o
písemné vyjádření – zda je dokončení kanalizace možné, případně v jakém časovém rámci.
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2021-05-17_01
OV žádá radu města o uvolnění 60.000 Kč na zhotovení nové pamětní desky u pomníku padlých ve světových
válkách 20. stolení naproti kunčickému kostelu, na kterých budou uvedena jména všech obětí (dle materiálu
bývalého kronikáře města na těch současných 6 jmen chybí).

- Osadní výbor má předložit grafický návrh pamětní desky, dosud tak nebylo učiněno. Poté bude
vyžádáno několik cenových nabídek od kamenických firem. Vzhledem ke skutečnosti, že se toto řeší
již několik let, je předpoklad, že cena bude vyšší, než původně zamýšlených 60.000 Kč. Osadní výbor
zároveň upozorňuje, že je u tohoto pomníku vyvaleno zábradlí na betonové zídce směrem do
komunikace.

2021-05-17_03
OV žádá o opravu okapového žlabu na bývalé márnici na horním hřbitově a svedení dešťové vody do blízké
jímky (bývalé studny) k využití při zalévání květin na hrobech.

- Dle informace Ing. Koblížkové z MěÚ při kontrole okapu zjistil klempíř, že je v havarijním stavu
celá střecha. Z tohoto důvodu Osadní výbor navrhuje, aby se nechal zhotovit projekt na opravu celé
střechy a toto pak bylo zahrnuto do rozpočtu města v roce 2024.

2021-05-17_05
OV žádá o koncept rozšíření kunčického hřbitova. Situace je urgentní zejména kvůli ukládání uren, kde místa
v jeho horní pravé části jsou plně obsazena (lze využít bývalou márnici na kolumbárium?).

- Podle informace Ing. Koblížkové z MěÚ v měsíci únoru proběhlo předběžné jednání s projektantem
na zpracování projektové dokumentace. Budou-li v rozpočtu města pro rok 2023 schváleny na toto
finanční prostředky, pak by již letošní rok mohla tato projektová dokumentace být zpracována.
Prvotně budou řešena urnová místa (kolumbárium) a pak následně další rozšíření hřbitova.
Předpoklad realizace je rok 2023 až 2024.

- Edit 04.05.2023: Vzhledem ke skutečnosti, že se objevily další problémy a požadavky, bylo by dobré,
kdyby projektová dokumentace řešila vše komplexně. Jde k tomuto navíc ještě o zpevněnou plochu
pod popelnicemi a kontejnerem (bod 2023-20-02/02 zápisu) a o odvodnění vlhké části hřbitova (bod
2023-04-05/01 zápisu).

2023-20-02/01
Osadní výbor upozorňuje na havarijní stav vozovky od prodejny Konzum a dále směr Verměřovice. Dle
informace je zadána projektová dokumentace na úsek od prodejny Konzumu po odbočku k firmě TUZI, ale
termín realizace je nejistý. V místě u domu čp. 60 je propadlá silnice a kanál a při každém dešti se zde vytváří
veliká kaluž. Pokud by se s realizací opravy celého úseku nepočítalo v blízké době, navrhuje Osadní výbor
prozatím vyřešit tento propad.

- Projektová dokumentace na úsek od prodejny Konzum po odbočku k firmě TUZI byla již zadána.
Další část komunikace není zatím v plánu.

∂ Dřívější návrhy k dořešení – bude dále řešeno

2022-08-15_01
OV žádá o vykácení keřů a dřevin zasahujících ze soukromých pozemků do obecních komunikací, čímž
dochází ke zúžení prostoru pro vyhýbání se vozidel a vyhrnování sněhu, snižuje se přehlednost a výhled na
dopravní situaci a jsou zakryty dopravní značky.
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- Dle vyjádření Ing. Brábníkové z MěÚ by bylo lepší počkat na vegetační sezonu. Dle Osadního výboru
by bylo lepší dřeviny ořezat v době, kdy ve větvích není ještě míza. Byla označena pouze nám známá
místa, proto osadní výbor doporučuje, aby některý pracovník Technických služeb projel celé Kunčice
a zkontroloval, zda není toto i v jiných místech.

2022-08-15_04
OV žádá o opravu lesní cesty na Horním konci (kolem Štěpánkova statku, dále na Krchák a do Názadí) do
sjízdného stavu.

- Dle vyjádření Ing. Mlynáře z MěÚ v tomto případě nejde o místní komunikaci, ale o účelovou
veřejnou komunikaci na pozemku v majetku města. Což neznamená povinnost města zajišťovat
údržbu. Tuto údržbu by měli dělat majitelé okolních, přilehlých pozemků, kteří cestu využívají. Po
dohodě s panem místostarostou Chalupníkem se bude dále o tomto jednat.

2020-07-29_05b
OV se dotazuje na aktuální stav přípravy chodníku Antikor-Konzum.

- Dle vyjádření Ing. Mlynáře z MěÚ po dokončení projektové dokumentace bude požádáno o dotaci
SFDI pro rok 2023

2023-20-02/02
Osadní výbor navrhuje lepší označení popelnic na tříděný odpad na hřbitově. Někteří lidé do popelnice na
bioodpad stále házejí plasty. Je to možná z důvodu že stojí vedle označené popelnice na plasty, kdežto
popelnice na bioodpad není nijak označena. Je otázka, zda i po označení bio popelnice budou lidé odpad
skutečně třídit – jestli budou z kytic oddělávat všechny stuhy, dráty, celofán apod. Protože na hřbitov nechodí
pouze občané Letohradu, kteří jsou na toto třídění již zvyklí. Dále Osadní výbor navrhuje nějakým způsobem
zpevnit podklad pod popelnicemi a kontejnerem. Při mokrém počasí se zde vytváří blátivý a kluzký povrch.
Navíc toto místo není esteticky vzhledné.

- Bio popelnice i kontejnery již byly zřetelně označeny, i se srozumitelným popisem, co tam patří a co
ne. Stejně se však najdou lidé, kteří toto ignorují (viz foto č. 1). Bohužel to je vše o lidech a jejich
lhostejnosti nebo nepozornosti. Je však znát, že se již více lidí snaží třídit a tím pádem je přeplněná
popelnice na plast (viz foto č. 2). Z tohoto důvodu by bylo dobré jejich počet navýšit, protože pak se
vyhořelé obaly od svíček válí okolo popelnice.

- Zpevnění povrchu pod popelnicemi navrhujeme řešit v rámci celého projektu „Rozšíření hřbitova“,
ale zatím OV navrhuje, aby se tak zatím jako podklad nasypal např. štěrk.

2023-20-02/03
Osadní výbor doporučuje provést kontrolu na pozemku p.č. St. 77 a p.č. 722/3, zda zde nedochází ke znečištění
životního prostředí (především půdy) z důvodu odstavených, nepojízdných aut. Pokud k tomu má odbor
životního prostředí oprávnění.

- Pan Chalupník přislíbil prověření možností.

∂ Nové návrhy – bude předáno na MěÚ k vyjádření

2023-04-05/01
Během diskuse o rozšíření hřbitova se řešila otázka vlhké půdy v oblasti bývalé studny. Jisté úpravy byly již
provedeny, ale je potřeba toto vyřešit komplexně a trvale. OV navrhuje tento bod zahrnout do bodu 2021-05-
17_05, kde je řešena projektová dokumentace na rozšíření hřbitova. Podrobnější informace, o již provedených
úpravách, si MěÚ může vyžádat od pana Přemka Pokorného.
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2023-04-05/02
Na základě žádosti pana Adamce z čp. 93 projednával OV požadavek pokácení vzrostlých bříz u silnice (viz
foto č.  3 a č.  4). V minulosti již jednu břízu zasáhl blesk a jednu zlomil silný vítr. Pan Adamec se bojí, aby
někdy v budoucnu, silní vítr nevyvrátil další stromy směrem k vedení vysokého napětí přes silnici. Po každém
větším povětří prý ze silnice uklízí polámané větve. Vzhledem k tomu, že břízy rostou na kraji příkrého svahu,
je obava, aby kácením nebyla narušena statika silnice a nezačala se propadat krajnice. OV navrhuje provést na
břízách zdravotní řez a zbytek jedné zlomené břízy skácet.

2023-04-05/03
OV řešil poškození kůry u vzrostlého dubu (viz foto č. 5 a č. 6) v uličce vedoucí od lávky z Kunčic k firmě
Dietfurt, s.r.o., Letohrad. Po dohodě s Mgr. Brábníkovou z MěÚ všechny stromy prohlédl arborista. Dle něho
jsou stromy zdravé a měl by být pouze proveden zdravotní řez a obvodová redukce. OV souhlasí s tímto
postupem, ale navrhuje stromy i nadále sledovat z důvodu bezpečnosti lidí, kteří tuto uličku využívají.

2023-04-05/04
Na základě návrhu pana Hatky projednával OV možnost přemístění kontejnerů na tříděný odpad v místě „U
Kříže“. V současné době jsou kontejnery umístěny na soukromém pozemku p.č. 1205 (viz foto č. 7). O pár
metrů dál je pozemek města p.č. 1359, který by se dal k tomuto účelu použít (viz foto č. 8). Vzhledem ke
skutečnosti, že současný pozemek, na kterém jsou kontejnery umístěny je bez jakéhokoliv dalšího využití
(místo, velikost, okolí, apod), na rozdíl od pozemku města, který plynule navazuje na přilehlou louku, rozhodl
OV, že nejdříve zjistí názor na umístění kontejnerů přímých sousedů. V případě, že jim kontejnery na
stávajícím místě nebudou vadit, OV pouze navrhuje provést zpevnění plochy pod nimi.

2023-04-05/05
V minulosti OV řešil osvětlení příjezdové cesty u hřbitova. Technické služby umístili jedno světlo přímo u
hřbitova. OV zvažoval možnost umístění ještě jednoho světla o pár metrů níže, pod břízami. Protože tam již
začíná bytová zástavba zjišťoval pan Tomáš Stejskal názor majitelů nemovitostí, kteří by měli světlo
v bezprostřední blízkosti. Obě rodiny s tímto světlem souhlasí, ale navrhují ho umístit na straně rodinného
domu čp. 283 před vzrostlými tújemi, aby nešlo světlo do oken domu.

2023-04-05/06
Pan Jan Krejsa upozornil na vyvracený strom na p. č. 1437 (u p. č. 21/2), kvůli kterému došlo k porušení
zatrubnění bystřiny. Voda nyní teče po cestě a dochází zde k erozi (viz foto č. 9 a č. 10). OV navrhuje, zda by
pracovníci TS mohli v tomto místě obnovit zatrubnění časti bystřiny a opravili poškozenou komunikaci.

2023-04-05/07
OV projednával mostek na cyklostezce pomalovaný grafity a má dotaz na MěÚ, popř. Městskou policii, zda je
nějaká možnost řešení (kamera, hlídky PM, apod).

2023-04-05/08
OV byl upozorněn panem Moravcem, že dodavatelská firma, která prováděla na Kunčicích opravy děr na
vozovce, neopravila úsek před čp. 83. OV navrhuje, aby tyto díry opravily TS. S problémem byl pan Marek
Adamec již seznámen.



6

Diskuze

Do diskuse se přihlásil pan Kryštof Ježek s připomínkou, že se mu nelíbí současná „politika“ města, kdy
v podstatě jedna cesta přes celé Kunčice je rozdělena pojmenováním do několika ulic. Čímž adresa už není
uváděna jako část obce Letohrad, Kunčice a čp., ale Letohrad - Kunčice a název ulice.

      Jana Majvaldová
předsedkyně OV Kunčice

V Letohradě dne 4.5.2023


